
Årsberetning Fra Kasseren 2024 
Det har været et turbulent regnskabsår med meget hyttebyggeri og med en balance som blev 

underkendt  i første gang ved rådsmødet (generalforsamling  (marts 2024).  

Fejl i vores regnskabssystem 2023 

Saldoen for bankmidler var ok, men diverse mellemregningskonti gav et forkert billed. Vi har i løbet 

af 2024 lokaliseret en manglende automatik, som gav et dobbelt bogføring og mer-værdi på 100.00 

i aktiver. 

Vi har også ryddet op i regnskaqberne fra 2017-2019, hvor udlæg (regninger fra lederne) har givet 

dobbelt bogføring som har givet udslag i balancen indtil nu.   

Bestyrelsen valgte at udsætte vores budget for 2024 og 2025 til senere. 

Der er ligeledes sket ændring i få men betydlige tilskudsregler, fastholdelse af nye deadlnes, samt 

at lokaletilskuden ændres fra 75% til 65% med virkning fra den 1. september 2024. Ansøgning skal 

ske inden 1. april 2025.  

Resultatopgørelse på drift i 2024. 

Her skal det siges, at vi har valgt, at byggeregnskabet både for nyt hus (Basten) og renovering af 

Rudelen indgår som både indtægter og udgifter løbende løbende henover året. Låne optagelsen i 

Herlev Kommune er taget ind direkte i balancen  Byggelån konto 4045, det fordeles med  

1.493.000 kr. i 2023 og 207.000 kr. i 2024. 

DDS regnskabssystem er ikke helt klart difineret med hvordan man håndtere lån/gæld 

/afskrivninger mv. 

Hele regnskabet viser et underskud på 1.592.149 kr. 

Spejderdrift. Vi har i år haft færre spejdere på ture med overnatning, hvilket giver et mindre 

lokaletilskud. Hareskov Division har desuden lavet endags-aktiviteter, som vi ikke får tilskud til i 

Herlev. Så de primære aktivitet er de ugentlige møder samt sommerlejr for mikro/mini, junior og 

trop.  

Klanen har været i Norge uden tilskud fra Herlev, og i lighed med sidste år, er det aftalt at turen er 

omkostningsneutral for Hjortespring. 

Frivilligt arbejde giver os en økonmisk mulighed. 

Vores loppemarkeder på Klausdal har givet en direkte arbejdsindtægt på 66.264 kr og en Ekstra 

udlodning (nok sidste gang)  fra Klausdal Loppemarked , til de 3 spejdergrupper som holdt 

Loppemarkedet i drift efter Corona 2020-2023 på yderligere 30.000 kr. 



Gruppens arbejde med Juletræs-salg 2023/2024 med forskydninger har givet et overskud på 

48.700 kr. 

Fra Fonde/puljer mv. Har vi modtaget støtte fra  Kaj Dige Bach til nyt hus – 12.000 fra Sct. 

Georgsgildernes Fond til ny dør i Rudelen. DanskeUngdoms Fællesråd DUF har støttet med 

spejder-udstyr for 39.700 kr. 

Nordea Fonden har betalt 3.000 kr. for foto-arbejde for ved vedligeholdelsesdag i september, samt 

et tilsagn om støtte optil 40.000 kr. til Tag og facade-renovering på Rudelen , som vi er igang med.  

Samspil med Herlev Kommune 

Herlev Kommune har støttet med 51.097 kr. driftstilskud, 35.207 kr. aktivitetstilskud og endelig  

21.250 kr. til spejderudstyr mv. En total på 107.554 kr. 

Bygning af Basten. Byggeomkosningerne i 2024 er på 1.692.812 kr. og vi har betalt det første 

låneafdrag på 64.767 kr. til Herlev Kommune. Vi har i 2023/2024 optaget en lån hos Herlev 

Kommune på 1.700.000 kr.og havde primo 2024 en gæld på 1.943.000 kr. 

Vi har en stærk økonomi med en beholdning på 610.000 kr.  

Vi er glade for Basten og er spændt på driften  og brugen af Rudelen og Mosehytten. 

Med spejder/kasserer hilsen ole 
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